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利伐沙班与华法林对房颤合并 ACS 患者 PCI 介入治疗后不良心血管事件 

的临床应用比较 

宋岗伟，宁杨山* 

西安工会医院  陕西西安 

摘要  目的 分析利伐沙班与华法林对房颤合并 ACS 患者 PCI 介入治疗后不良心血管事件的临床应用比

较。方法 选择我院 2018 年 1 月-2022 年 1 月房颤合并 ACS 外院 PCI 介入治疗后 3-5 天转至我院患者共 50 例，

数字表随机分 2 组,对照组华法林治疗，观察组给予利伐沙班。比较效果。结果 观察组住院总时长、医疗总费用

少于对照组，P＜0.05。 观察组不良心血管事件发生率低于对照组，但差异不显著，P＞0.05。观察组出血不良反

应少于对照组，P＜0.05。两组复发率无显著差异，P＞0.05。结论 利伐沙班与华法林比较，均可减少不良心血管

事件，但利伐沙班的效果更好，且安全性更高。 
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Comparison of clinical application of rivaroxaban and warfarin on adverse cardiovascular events after PCI 

in patients with atrial fibrillation and ACS 

Gangwei Song, Yangshan Ning* 

Xi 'an Trade Union Hospital, Xi 'an, Shaanxi, China 

Abstract  Objective: To analyze the clinical application of rivaroxaban and warfarin on adverse cardiovascular 
events in patients with atrial fibrillation and ACS after PCI intervention. Methods: A total of 50 patients with atrial 
fibrillation combined with ACS in our hospital from January 2018 to January 2022 who were transferred to our hospital 
3-5 days after PCI intervention in another hospital were selected. The observation group was given rivaroxaban. Compare 
effects. Results: The total length of hospital stay and total medical expenses in the observation group were less than those 
in the control group, P<0.05. The incidence of adverse cardiovascular events in the observation group was lower than that 
in the control group, but the difference was not significant, P>0.05. The adverse reactions of bleeding in the observation 
group were less than those in the control group, P<0.05. There was no significant difference in the recurrence rate 
between the two groups, P>0.05. Conclusion: Compared with warfarin, rivaroxaban can reduce adverse cardiovascular 
events, but rivaroxaban has better effect and higher safety. 
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1 资料与方法 
1.1 一般资料 
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2018 1 -2022 1 ACS 
PCI 3-5 50

2 25 14
11 62-78 65.12±2.21 15

10 61-79 65.56±2.56 2-18
12.12±2.31 P

0.05  
1.2 方法 

2.5mg 1.25 3.25mg
0.5-1mg/kg

3-5 INR 2-3
2-6

 
15-20

2-6
 

1.3 观察指标 

 
1.4 统计学方法 

SPSS22.0 χ2 t
P 0.05  

2 结果 
2.1 两组住院总时长、医疗总费用比较 

5.12±1.01d
6248.19±102.51 7.56±2.25d 9611.25
±243.58 P 0.05  

2.2 不良心血管事件发生率比较 

P 0.05 1  
2.3 两组出血不良反应比较 

2 8.00
8 32.00 P 0.05  

表 1  两组不良心血管事件发生率比较[例数（%）] 

      

25  1 1 1 1 4 16.00  

25  0 0 1 0 1 4.00  

χ2     0.889 

P     0.346 

 
2.4 两组复发率比较 

4 16.00 5 20.00 P
0.05  

3 讨论 
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